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David ŠŤÁHLAVSKÝ, moderátor
--------------------
Univerzita Karlova potvrdila své postavení nejlepší české univerzity. Podle uznávaného šanghajského žebříčku patří
mezi 1,5% nejlepších výzkumných univerzit na světě. Ve vysílání teď vítám Stanislava Štecha, prorektora Univerzity
Karlovy. Dobrý večer i vám.

Stanislav ŠTECH, prorektor Univerzity Karlovy
--------------------
Dobrý večer.
David ŠŤÁHLAVSKÝ, moderátor
--------------------
Pane prorektore, žebříček každoročně srovnává 2000 nejlepších světových univerzit z celkového počtu asi 17 000
vysokých škol, a to podle jejich výsledků ve vědě a výzkumu. V čem vaše univerzita pokulhává za světovou špičkou?
Zřejmě jde o peníze.

Stanislav ŠTECH, prorektor Univerzity Karlovy
--------------------
No, tak ty peníze jsou samozřejmě jedním z hlavních faktorů, zejména v těch vědních oborech, které jsou velmi náročné
na infrastrukturu, na přístroje, na laboratoře a tak dále, ale zejména bych řekla, že Univerzita Karlova má také zvláštní
oborové složení, kde víc než polovina vlastně těch vědních oborů jsou obory humanitní a společenskovědní a ty ne
vždycky jaksi mají jako hlavní publikační odbytiště časopisy, které jsou právě započítávány do těch žebříčků, a výstupy,
které jsou započítávány do těch žebříčků, takže já si myslím, že to je možná trošičku i tím, jaké má to oborové složení
Univerzita Karlova. Ale peníze jsou samozřejmě velmi důležitým faktorem.

David ŠŤÁHLAVSKÝ, moderátor
--------------------
Co by vám tady pomohlo? Bylo by to třeba školné nebo by to byl vyšší příspěvek ze státní kasy?
Stanislav ŠTECH, prorektor Univerzity Karlovy
--------------------
Já si myslím, že ta odpověď není vůbec jednoduchá. Domnívám se, že samozřejmě ten vyšší příspěvek ze státní kasy
nemůže jít jaksi přímo univerzitě jenom proto, že je Univerzita Karlova, ale my potřebujeme od státu to, aby nastavil
takové podmínky financování, které minimálně nebudou srovnávat a nivelizovat, abych tak řekl, všechny vysoké školy v
České republice, které dostatečným způsobem odstíní a odliší právě tu kvalitu, o které teďka tady mluvíme, to znamená
kvalitu vědeckých výsledků, kvalitu doktorského studia, kvalitu studijních programů magisterských, kdy samozřejmě to
by umožnilo, jakási podpora kvality a, řekněme, těch excelentních výsledků, to by samozřejmě umožnilo, aby Univerzita
Karlova získávala dostatečné prostředky pro svůj další rozvoj.

David ŠŤÁHLAVSKÝ, moderátor
--------------------
Univerzita Karlova je jedinou českou vysokou školou, která se pravidelně objevuje v první pětistovce žebříčku, už několik
let se drží ve třetí stovce, přesné pořadí už žebříček v této části nestanovuje. Proč se neumisťují, podle vás, další česká
vysoká učení?

Stanislav ŠTECH, prorektor Univerzity Karlovy
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--------------------
No, to je těžko říct, to není možná otázka úplně na mě, ale možná se, já bych jenom zpřesnil, že Univerzita Karlova
se vlastně už stabilně posledních 5, 6 let v těch všech 3 nejprestižnějších žebříčcích, nejen v tom šanghajském, který
teda nejvíc odráží úroveň vědy a výzkumu, tak se umisťuje v té první polovině třetí stovky, někde mezi 230. a 250., 260.
místem. Proč tam nejsou další, my máme některé žebříčky, které ukazují, že skutečně existuje příliš velká vzdálenost
mezi Univerzitou Karlovou a dalšími českými školami. Snad výjimkou Českého vysokého učení technického, které se
právě ale v daleko užším spektru oborů objevuje v těchto hodnoceních, někde právě kolem té páté stovky. Proč ty
ostatní, já si myslím, že tohle to je záležitost vývoje. Víte, ukazuje se, a to je jedna z takových věcí, které se zmiňují a
publikují, že vlastně ty špičkové univerzity, které jsou v těch prvních stovkách, tak jsou univerzity, které prostě mají jaksi
svoji historii delší než 100, 200 let. A já si myslím, že tohle to je taky jeden z těch důvodů, že tady existuje prostě nějaká
tradice, nějaká kontinuita a je to něco, co se nedá, podle mého soudu, jen tak snadno, jen tak snadno nahradit.

David ŠŤÁHLAVSKÝ, moderátor
--------------------
Stanislav Štech, prorektor Univerzity Karlovy. Děkuji, na slyšenou.

Stanislav ŠTECH, prorektor Univerzity Karlovy
--------------------
Na slyšenou.

David ŠŤÁHLAVSKÝ, moderátor
--------------------
Ještě dodám, že prvenství z minulého i předminulého ročníku suverénně obhájila Harvardská univerzita, z univerzit zemí
střední a východní Evropy se jich do první pětistovky dostalo 9. Lépe než Univerzita Karlova uspěla pouze Moskevská
univerzita, která skončila na 74.místě. Podobně jako Karlova univerzita se ve třetí stovce objevila ze sledovaného regionu
ještě Petrohradská univerzita.


